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SAFETY DATA SHEET 
 

1. PRODUCT AND COMPANY 
IDENTIFICATION 

 

This SDS is used for the following Arcot products: 
Arcot #8589 Easy Strip (& other versions of 8589) 

Arcot #9589 Lift‐Off (& other versions of 9589) 

 
Manufacturer: Arcot Manufacturing Corporation, 2950 Mowery Road, Houston, Texas, U.S.A. 77045 

Emergency Response Telephone: 1‐800‐633‐8253 (Account #9390) 

Arcot Customer Service Telephone: 713‐413‐9700 

Website: www.ArcotManufacturing.com 
 

Recommended Use: Cleaning chemical for removing acrylic floor finish 

Restrictions On Use: Do not use on carpet, wood, marble, aluminum or other soft metals, painted surfaces, 
asphalt, tile, linoleum or other sensitive or untested surfaces. Do not mix with other chemicals. Corrosive. 

 

2. HAZARDS IDENTIFICATION 
 

GHS Hazard Classification (in accordance with 29 CFR 1910, OSHA HCS): 

Acute toxicity, Oral ‐ Category 4 

Skin corrosion/irritation ‐ Category 1A 
Eye damage/irritation ‐ Category 1 
Corrosive to metals ‐ Category 1 
Acute aquatic toxicity ‐ Category 3 

 

Signal Word: DANGER! CORROSIVE 

 
Hazard Statements: 

H302: Harmful if swallowed. 

H314: Causes severe skin burns and eye damage. 

H318: Causes serious eye damage. 

H290:   May be corrosive to metals. 

H402: Harmful to aquatic life in concentrated form. 

 
Precautionary statements: 

 

Prevention: 

P234: Keep only in original container. 

P260: Do not breathe fumes, mist, vapors or spray. 

P264: Wash skin thoroughly after handling. 

http://www.arcotmanufacturing.com/
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P270: Do not eat, drink or smoke when using this product. 

P271: Use only outdoors or in a well‐ventilated area. 

P273: Avoid release to the environment. 

P280: Wear protective gloves, protective clothing and eye protection or face protection. 

 
Response: 

P305 + P351 + P338: IF IN EYES: Rinse cautiously with water for several minutes. Remove 

contact lenses, if present and easy to do. Continue rinsing. 

P301 + P330 + P331 + P312: IF SWALLOWED: Rinse mouth. Do NOT induce vomiting. Call a 

doctor if you feel unwell. 

P303 + P361 + P353 + P363: IF ON SKIN (or hair): Take off immediately all contaminated 

clothing. Rinse skin with water. Wash contaminated clothing before reuse. 

P304 + P340: IF INHALED: Remove person to fresh air and keep at rest in a position 

comfortable for breathing. 

P310: Immediately call a doctor. 

P321: Specific treatment (see supplemental first aid instructions on the label and in section 4). 

P390: Absorb spillage to prevent material damage. 

 
Storage: 

P405: Store locked up. 

P406: Store in a corrosive resistant container with a resistant inner liner. 

Store away from incompatible materials. 

 
Disposal: 

P501: Dispose of contents and container to an approved waste disposal plant in accordance 
with applicable local, state, federal and international regulations. 

 
Safety Phrases: 

S36: Wear suitable protective clothing. 

S37: Wear suitable gloves. 

S39: Wear eye/face protection. 

S45: In case of accident or if you feel unwell, seek medical advice immediately (show the 

label where possible). 

 

3. COMPOSITION/INFORMATION ON INGREDIENTS 

 
Ingredients CAS # Concentration 

Water 7732‐18‐5 Proprietary 

Potassium Hydroxide 1310‐58‐3 Proprietary 

2‐butoxyethanol 111‐76‐2 Proprietary 

Sodium Bicarbonate 144‐55‐8 Proprietary 

Other ingredients are nonhazardous and/or considered trade secrets. 
However, all hazardous aspects of the ingredients and of this mixture are 

considered and included. 
The exact percentage of composition has been withheld as a trade secret. 

This SDS is used for a group of substantially similar mixtures. 
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4. FIRST‐AID MEASURES 
 

General advice: Consult a physician. Show this safety data sheet to the doctor in attendance. Move out of 

dangerous area. 

 
If inhaled: Move person into fresh air. If not breathing, give artificial respiration. If breathing is difficult, give 

oxygen. Consult a physician. 

 
In case of skin contact: Take off contaminated clothing and shoes immediately. Wash skin with soap and plenty 

of water. Consult a physician. Wash contaminated clothing before reuse. 

 
In case of eye contact: Immediately and thoroughly flush eyes with plenty of water for at least 15 minutes, 
occasionally lifting the upper and lower eyelids. If easy to do, remove contact lenses. Continue rinsing eyes and 
consult a physician, preferably an ophthalmologist. 

 
If swallowed: Never give anything by mouth to an unconscious person. If conscious and alert, rinse mouth with 
water and drink large quantities of water. Follow with citrus juice. Do not induce vomiting. Consult a physician or 
poison control center immediately. 

 
Most important symptoms and effects, both acute and delayed: Burning pain and severe corrosive skin damage. 
Diarrhea, nausea, and vomiting. Causes serious eye damage. Symptoms may include stinging, tearing, redness, 
swelling, and blurred vision. Permanent eye damage including blindness could result. Coughing. Symptoms may 
be delayed. 

 
Treatment: Treat symptomatically. If any irritation or symptoms persists, seek medical attention immediately. 

 

5. FIRE‐FIGHTING MEASURES 
 

Specific hazards that may develop from this product during fire: Hazardous decomposition and byproducts may 

include carbon oxides (such as carbon monoxide and carbon dioxide), forms of peroxides, and other gases 

hazardous to health and of unknown stability. 

 
Suitable extinguishing media: Product is not flammable. Water fog, foam, dry chemical powder or carbon 

dioxide may be used for surrounding fires. 

 
Unsuitable extinguishing media: Do not use water jet as an extinguisher, as this will spread the fire. 

 

Advice for firefighters: Wear self‐contained breathing apparatus and full protective clothing in case of fire. 
 

Precautions for firefighters: Use water spray to keep fire‐exposed containers cool. 
 

General advice: Move containers from fire area if you can do so without risk. Do not allow product to mix with 

strong acids to prevent violent or explosive reaction. 

 

6. ACCIDENTAL RELEASE MEASURES 
 

Personal precautions, protective equipment and emergency procedures: Keep unnecessary personnel away. 
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Wear appropriate protective equipment and clothing during clean‐up. See section 8 for personal protection. Do 

not touch damaged containers or spilled material unless wearing appropriate protective clothing. Local 

authorities should be advised if significant spillages cannot be contained. Avoid breathing vapors, mist or gas. 

Ensure adequate ventilation. 

 
Methods and materials for containment and cleanup procedures: 

Large Spills: Stop the flow of material, if this is safe. Completely contain spilled material with dikes, 
sandbags, etc., where this is possible. Spilled material may be removed with a vacuum truck. Remaining 
material may be diluted with water and neutralized with dilute acid, then absorbed and collected. 
Absorb spill with inert material (e.g., dry sand or earth), then place in a chemical waste container. 
Following product recovery, flush area with water. 
Small Spills: Absorb spill with vermiculite or other inert material. Clean surface thoroughly to remove 
residual contamination. 

 
Never return spills in original containers for re‐use. Keep in suitable, closed containers for disposal. Dispose of as 

hazardous waste. For waste disposal, see Section 13 of the SDS. 

 
Environmental precautions: Prevent further leakage or spillage if safe to do so. Avoid discharge into drains, 

water courses or onto the ground. Discharge into the environment must be avoided. 

 

7. HANDLING AND STORAGE 
 

Precautions for safe handling: See Sections 2 and 8. Read the SDS and label carefully and completely before 
handling this product. Do not get in eyes, on skin or on clothing. Do not taste or swallow. Do not breathe mist or 
vapor. Use only with adequate ventilation. Wear appropriate personal protective equipment. Transfer and 
storage systems should be compatible and corrosion resistant. Do not store in aluminum container or use 
aluminum fittings or transfer lines, as flammable hydrogen gas may be generated. Observe good hygiene 
practices. Do not eat, drink or smoke where the product is being used. Wash thoroughly after handling. 

 
Conditions for safe storage: Keep containers tightly closed, properly labeled and upright to prevent leakage. 
Store in corrosive resistant containers. Store in a cool, dry, shaded and well‐ventilated place away from sunlight 
and extreme temperatures. Store at temperatures between 55°F and 85°F. Store locked up. Containers which 
are opened must be carefully resealed. Do not mix with other chemicals. Store away from acids and other 
incompatible materials (see section 10). 

 

8. EXPOSURE CONTROLS/PERSONAL PROTECTION 
 

Components with workplace control parameters: 

 

Component OSHA PEL, TWA ACGIH TLV, TWA NIOSH, TWA 

Potassium hydroxide Not Available 2 mg/m3 2 mg/m3 

2‐butoxyethanol 
50 ppm or 
240 mg/m3 

20 ppm 
5 ppm or 
24 mg/m3 

 
Appropriate engineering controls: Provide sufficient mechanical ventilation to maintain airborne levels below 

recommended exposure limits. 
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Personal Protective Equipment (PPE): 
 

Eye Protection: Wear safety glasses with side shields or chemical safety goggles and a face shield to protect 

against eye and skin contact when appropriate. Provide an emergency eye wash fountain and quick drench 

shower in the immediate work area. 

 
Skin and Body Protection: Wear chemical resistant clothing and rubber boots when potential for contact with 

the material exists. Wear appropriate thermal protective clothing, when necessary. Contaminated clothing 

should be removed, then discarded or laundered. 

 
Hand Protection: Wear appropriate impermeable, chemical‐resistant gloves. Gloves must be inspected prior to 

use. Use proper glove removal technique (without touching glove's outer surface) to avoid skin contact with this 

product. Wash and dry hands after handling this product. 

 
Protective Material Types: Natural rubber, Neoprene or Nitrile with minimum layer thickness of 0.11 mm and 

break through time of 480 minutes. 

 
Respiratory protection: In case of insufficient ventilation, wear suitable respiratory equipment. Follow the OSHA 
respirator regulations found in 29 CFR 1910.134 or European Standard EN 149. Use an NIOSH/MSHA or 
European Standard EN 149 approved respirator if exposure limits are exceeded or symptoms are experienced. 

 
Handle in accordance with good hygiene and safety practices. Do not eat, drink or smoke where the product is 

being used. Wash thoroughly after handling. 

 

9. PHYSICAL AND CHEMICAL PROPERTIES 
 

Appearance Form: liquid 

Color: clear orange, amber or colorless 

Odor solvent, odorless or slight citrus 

Odor Threshold No data available 

pH > 12 

Freezing point No data available 

Initial boiling point approximately 212°F 

Flash point No data available (Not Flammable) 

Evaporation rate No data available 

Flammability (solid, gas) No data available 

Upper/lower flammability or explosive limits No data available 

Vapor pressure No data available 

Vapor density No data available 

Relative density 1 g/mL (8.4 Lb./Gal.) at 25 °C (77 °F) 

Water solubility completely soluble 

Partition coefficient (n‐octanol/water) No data available 

Auto‐ignition temperature No data available 

Decomposition temperature No data available 

Viscosity No data available 
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10. STABILITY AND REACTIVITY 
 

Reactivity: Stable at normal temperatures and pressures in original containers. Reacts violently with strong 

acids. This product may react with oxidizing agents. Mixing with water, acid or incompatible materials may cause 

splattering and release of large amounts of heat. 

 
Chemical stability: Stable under recommended storage conditions. 

 

Possibility of hazardous reactions: No dangerous reaction known under conditions of normal use. Hazardous 

polymerization does not occur. 

 
Conditions to avoid: Do not mix with other chemicals. Contact with incompatible materials. Extreme 
temperatures. Direct sunlight. 

 
Incompatible materials: Acids. Oxidizing agents. Metals. Halogenated materials. Magnesium. Chlorinated 
hydrocarbons. Alcohols. Maleic anhydride. Phenols. Acid chlorides. Sugars. Organic compounds. Nitro 
compounds. 

 
Hazardous decomposition products: Carbon oxides. Heat is generated from contact with acids, water and/or 
alcohols. When wet, attacks metals producing extremely flammable hydrogen gas and can form explosive 
mixtures with air. In the event of fire, see section 5. 

 

11. TOXICOLOGICAL INFORMATION 
 

Likely routes of exposure: 

Ingestion: Causes digestive tract burns. Harmful if swallowed. 
Inhalation: May cause irritation and burns to the respiratory system. Prolonged inhalation may be 
harmful. 
Skin contact: Causes severe skin burns. 
Eye contact: Causes severe eye burns. Causes serious eye damage. 

 

Symptoms related to the physical, chemical and toxicological characteristics: 
Burning pain and severe corrosive skin damage. Diarrhea, nausea, and vomiting. Causes serious eye 
damage. Symptoms may include stinging, tearing, redness, swelling, and blurred vision. Permanent eye 
damage including blindness could result. Coughing. 

 

Information on toxicological effects: Acute toxicity. Harmful if swallowed. 

 

Component Toxicity Test Species Test Results 

Potassium Hydroxide 45% Acute, Oral, LD50 Rat 607 mg/Kg estimated 

Potassium Hydroxide Acute, Oral, LD50 Rat 273 mg/Kg 

2‐butoxyethanol Oral, LD50 Rat 1300 mg/Kg 

2‐butoxyethanol Oral, LD50 Guinea Pig 1400 mg/Kg 

2‐butoxyethanol Dermal, LD50 Rat > 2000 mg/Kg 

2‐butoxyethanol Dermal, LD50 Guinea Pig > 2000 mg/Kg 
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2‐butoxyethanol Inhalation, Vapor, LC50 Rat, 3 h > 4.9 mg/l 

2‐butoxyethanol Inhalation, Vapor, LC50 Guinea Pig, 1 h > 3.4 mg/l 

Sodium Bicarbonate Oral, LD50 Rat > 5,000 mg/Kg 

Sodium Bicarbonate Inhalation, LC50 Rat > 4.74 mg/L 4.5 hours 

 

Respiratory or skin sensitizer: Not a respiratory sensitizer. Not expected to cause skin sensitization. 

 
Germ cell mutagenicity: No data available to indicate product or any components present at greater than 0.1% 
are mutagenic or genotoxic. 

 
Carcinogenicity: This product is not classified as a carcinogen by NTP, IARC, ACGIH or OSHA. 

Reproductive toxicity: This product is not expected to cause reproductive or developmental effects. 

Specific target organ toxicity ‐ single exposure: No data available 

Specific target organ toxicity ‐ repeated exposure: No data available 

Aspiration hazard: No data available 

Additional Information: RTECS: Not available 

 
12. ECOLOGICAL INFORMATION 
 

Aquatic toxicity: In concentrated form, harmful to aquatic life with long lasting effects. Avoid release of unused, 
concentrated product into the environment. 

 

Component Toxicity Test Species Test Results 

Potassium Hydroxide 45% Aquatic, Fish, LC50 Fish 
177.7778 mg/l, 96 hours 

estimated 

Potassium Hydroxide Aquatic, Fish, LC50 
Western mosquitofish 

(Gambusia affinis) 
80 mg/l, 96 hours 

 

2‐butoxyethanol 
 

Acute, Fish, LC50 
 

Oncorhynchus mykiss 
 

1474 mg/l, 96 hours 

2‐butoxyethanol 
Acute, Aquatic 

Invertebrates, EC50 
Water Flea 1550 mg/l, 48 hours 

 

2‐butoxyethanol 
Chronic, Aquatic 

Plants, EC50 
Algae (Pseudokirchneriella 

subcapitata) 

 

1840 mg/l, 72 hours 

 
Biodegradation: no data available for this product. The organic ingredients of this product are biodegradable. 

Inorganic material are not subject to biodegradation. 
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Persistence: no data available for this product. Most of the ingredients of this mixture are believed to either be 

biodegradable or exist in the disassociated state in the environment. 

 
Bioaccumulative potential: no data available for this product. Based on ingredient studies, this product is not 
expected to bioconcentrate in organisms. 

 

Mobility in soil: no data available for this product. 
 

Other adverse effects: No other adverse environmental effects (e.g. ozone depletion, photochemical ozone 
creation potential, endocrine disruption, global warming potential) are expected from this product. An 
environmental hazard cannot be excluded in the event of unprofessional handling or disposal. 

 

13. DISPOSAL CONSIDERATIONS 
 

See section 8. 

 
Disposal Instructions: Collect and reclaim or dispose in sealed, corrosive resistant containers such as HDPE 
containers through a licensed disposal company. Unused product and its container must be disposed of as 
hazardous waste. Product is highly alkaline. It may be neutralized using a weak acid. Do not allow this material 
to drain into sewers or water supplies. Do not contaminate ponds, waterways or ditches with chemical or used 
container. Dispose of contents and container in accordance with local, regional, national and international 
regulations. 

 

Contaminated packaging: Empty containers should be taken to an approved waste handling site for recycling or 

disposal. If emptied containers retain product residue, follow label warnings even after container is emptied. 

 

14. TRANSPORT INFORMATION 
 

DOT (US): UN1760, Corrosive liquids, n.o.s. (contains Potassium hydroxide, solution), 8, PGII. 

 
Reportable Quantity (RQ): 1000 Lb. for Potassium hydroxide (based on 49CFR, APPENDIX A TO §172.101—LIST OF 

HAZARDOUS SUBSTANCES AND REPORTABLE QUANTITIES) 

 
Poison Inhalation Hazard: No 

 
Ground transport only. Do not ship via air. 

 
15. REGULATORY INFORMATION 
 

This product is a "Hazardous Chemical" as defined by the OSHA Hazard Communication Standard, 29 CFR 
1910.1200. 

 

SARA 302 Components (Extremely Hazardous Substances): 

None of the ingredients are subject to the reporting requirements of SARA Title III, Section 302. 

SARA 304 Emergency Release Notification: Not Regulated 

SARA 313 Components: This product contains 2‐butoxyethanol (Glycol Ether Category). 
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SARA 311/312 Hazards: Acute (Immediate) Health Hazard. Chronic (Delayed) Health Hazard. Reactivity Hazard. 

 
CERCLA Hazardous Substance List (40 CFR 302.4): 
Potassium hydroxide (CAS 1310‐58‐3) is listed with Reportable Quantity of 1000 Lb. 

 
16. OTHER INFORMATION 
 

HMIS & NFPA Ratings: Health = 3 Fire = 0 Reactivity = 1 
HMIS & NFPA ratings involve data interpretations that may vary from company to company. They are intended only for rapid, general 

identification of the magnitude of the specific hazard. To deal adequately with the safe handling of this material, all the information 

contained in this SDS must be considered. 

 
Abbreviations: 

ACGIH = American Conference of Governmental Industrial Hygienists 

CAS = Chemical Abstract Service 

GHS = Globally Harmonized System 

HCS = Hazard Communication Standard 

LC50 = Median Lethal Concentration 

LD = Lethal Dose 

NIOSH = National Institute for Occupational Safety & Health 

OSHA = Occupational Safety and Health Administration 

PEL = Permissible Exposure Limit 

RTECS = Registry of Toxic Effects of Chemical Substances 

STEL = Short Term Exposure Limit (based on 15‐minute exposures) 

TC = Toxic Concentration 

TLV = Threshold Limit Values 

TWA = Time Weighted Average limit or ceilings (C) (exposure limit) (based on 8 hour/day, 40 hour/week 

exposures) 

 
DISCLAIMER: The information contained herein is based upon data obtained from sources believed to be reliable and 

reflects our best professional judgment. Since it is impossible to anticipate all of the conditions under which our products 
may be used, we do not guarantee that the recommendations will be adequate for all individuals and situations. Each user of 
this product should determine the suitability of the product for his or her particular purpose and should comply with all 
federal, state and local regulations. It is the user’s responsibility to ensure safe conditions for handling, storage and disposal 
of the product, and to assume liability for loss, injury, damage or expense due to improper use. We shall not be held liable 
for any damage resulting from handling or from contact with the above product or from improper use of our products. We 
do not provide any warranties, expressed or implied, and do not assume any responsibility for the accuracy or completeness 
of the data contained herein. This information is offered for your information, consideration, and investigation. You should 
satisfy yourself that you have all current data relevant to your particular use. We update SDS and labels on a regular basis.  
Please do not hesitate to contact us for current information. 

 

Revision Date: February 22, 2016 
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ПАСПОРТ БЕЗОПАСНОСТИ 
 
1. ИДЕНТИФИКАЦИЯ ПРОДУКТА И КОМПАНИИ 
 
Этот SDS используется для следующих продуктов Arcot: Arcot #8589 Easy Strip (и другие версии 8589) 
Подъемник Arcot #9589 (и другие версии 9589) 
 
Производитель: Arcot Manufacturing Corporation, 2950 Моуэри-Роуд, Хьюстон, Техас, США 77045 Телефон 
экстренного реагирования: 1-800-633-8253 (Номер счета 9390) 
Телефон службы поддержки клиентов Arcot: 713-413-9700 Веб-сайт: www.ArcotManufacturing.com 
 
Рекомендуемое применение: Чистящее средство для удаления акриловой отделки пола 
Ограничения по применению: Не используйте на коврах, дереве, мраморе, алюминии или других мягких 
металлах, окрашенных поверхностях, асфальте, плитке, линолеуме или других чувствительных или 
непроверенных поверхностях. Не смешивайте с другими химическими веществами. Разъедающий. 
 
2. ИДЕНТИФИКАЦИЯ ОПАСНОСТЕЙ 
 
Классификация опасности СГС (в соответствии с 29 CFR 1910, OSHA HCS): Острая токсичность, пероральная ‐ 
Категория 4 
Коррозия/раздражение кожи ‐ Категория 1А 
Повреждение/раздражение глаз ‐ Категория 1 Коррозия металлов ‐ Категория 1 Острая токсичность для 
водных организмов ‐ Категория 3 
 
Сигнальное слово: ОПАСНОСТЬ! КОРРОЗИЙНЫЙ 
 
Указания об опасности: 
H302: Вреден при проглатывании. 
H314: Вызывает сильные ожоги кожи и повреждение глаз. H318: Вызывает серьезное повреждение глаз. 
H290: Может вызывать коррозию металлов. 
H402: Вреден для водных организмов в концентрированном виде. 
 
Меры предосторожности: 
 
Профилактика: 
P234: Хранить только в оригинальной упаковке. 
P260: Не вдыхайте дым, туман, испарения или аэрозоли. P264: Тщательно промойте кожу после обработки. 
  
P270: Не ешьте, не пейте и не курите при использовании этого продукта. P271: Используйте только на 
открытом воздухе или в хорошо проветриваемом помещении. 
P273: Избегайте попадания в окружающую среду. 
P280: Наденьте защитные перчатки, защитную одежду и средства защиты глаз или лица. 
 
Ответ: 
P305 + P351 + P338: ПРИ ПОПАДАНИИ В ГЛАЗА: Осторожно промыть глаза водой в течение нескольких 
минут. Снимите контактные линзы, если они есть и это легко сделать. Продолжайте полоскание. 
Р301 + Р330 + Р331 + Р312: ПРИ ПРОГЛАТЫВАНИИ: Прополоскать рот. НЕ вызывайте рвоту. Вызовите врача, 
если почувствуете недомогание. 
P303 + P361 + P353 + P363: ПРИ ПОПАДАНИИ НА КОЖУ (или волосы): Немедленно снимите всю 
загрязненную одежду. Промойте кожу водой. Выстирайте загрязненную одежду перед повторным 
использованием. 
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P304 + P340: ПРИ ВДЫХАНИИ: Выведите человека на свежий воздух и держите в покое в положении, 
удобном для дыхания. 
Р310: Немедленно вызовите врача. 
Р321: Специфическое лечение (см. дополнительные инструкции по оказанию первой помощи на этикетке и 
в разделе 4). P390: Поглотите утечку, чтобы предотвратить материальный ущерб. 
 
Место хранения: 
P405: Магазин заперт. 
P406: Хранить в контейнере, устойчивом к коррозии, с прочной внутренней прокладкой. Храните вдали от 
несовместимых материалов. 
 
Удаление: 
P501: Утилизируйте содержимое и контейнер на утвержденном предприятии по утилизации отходов в 
соответствии с применимыми местными, государственными, федеральными и международными 
правилами. 
 
Фразы безопасности: 
S36: Наденьте подходящую защитную одежду. S37: Наденьте подходящие перчатки. 
S39: Наденьте средства защиты глаз/лица. 
S45: В случае несчастного случая или плохого самочувствия немедленно обратитесь к врачу (по 
возможности покажите этикетку). 
 
3. СОСТАВ/ИНФОРМАЦИЯ ОБ ИНГРЕДИЕНТАХ 
 
Ингредиенты CAS # Концентрация 
Вода 7732-18-5 Запатентованная 
Гидроксид калия 1310-58-3 Запатентованный 
2‐бутоксиэтанол 111-76-2 Запатентованный 
Бикарбонат натрия 144-55-8 Запатентованный 
Другие ингредиенты не представляют опасности и/или считаются коммерческой тайной. Тем не менее, все 
опасные аспекты ингредиентов и этой смеси учтены и включены. 
Точный процент состава был утаен как коммерческая тайна. 
Этот SDS используется для группы по существу аналогичных смесей.   
  
4. МЕРЫ ПО ОКАЗАНИЮ ПЕРВОЙ ПОМОЩИ 
 
Общий совет: Проконсультируйтесь с врачом. Покажите этот паспорт безопасности лечащему врачу. 
Убирайтесь из опасной зоны. 
 
При вдыхании: Вывести человека на свежий воздух. Если не дышите, сделайте искусственное дыхание. Если 
дыхание затруднено, дайте кислород. Проконсультируйтесь с врачом. 
 
При попадании на кожу: немедленно снимите загрязненную одежду и обувь. Вымойте кожу большим 
количеством воды с мылом. Проконсультируйтесь с врачом. Выстирайте загрязненную одежду перед 
повторным использованием. 
 
При попадании в глаза: Немедленно и тщательно промойте глаза большим количеством воды в течение не 
менее 15 минут, время от времени приподнимая верхние и нижние веки. Если это легко сделать, снимите 
контактные линзы. Продолжайте промывать глаза и проконсультируйтесь с врачом, предпочтительно 
офтальмологом. 
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При проглатывании: Никогда не давайте ничего через рот человеку, находящемуся без сознания. Если вы в 
сознании и бдительны, прополощите рот водой и выпейте большое количество воды. Затем добавьте 
цитрусовый сок. Не вызывайте рвоту. Немедленно обратитесь к врачу или в токсикологический центр. 
 
Наиболее важные симптомы и последствия, как острые, так и отсроченные: жгучая боль и сильное 
коррозийное повреждение кожи. Диарея, тошнота и рвота. Вызывает серьезное повреждение глаз. 
Симптомы могут включать покалывание, слезотечение, покраснение, отек и затуманенное зрение. Это 
может привести к необратимому повреждению глаз, включая слепоту. Кашляющий. Симптомы могут 
проявляться с задержкой. 
 
Лечение: Лечить симптоматически. Если какое-либо раздражение или симптомы не проходят, немедленно 
обратитесь к врачу. 
 
5. ПРОТИВОПОЖАРНЫЕ МЕРОПРИЯТИЯ 
 
Особые опасности, которые могут возникнуть из-за этого продукта во время пожара: Опасные продукты 
разложения и побочные продукты могут включать оксиды углерода (такие как монооксид углерода и 
двуокись углерода), формы пероксидов и другие газы, опасные для здоровья и неизвестной стабильности. 
 
Подходящие средства пожаротушения: Продукт не является легковоспламеняющимся. Для тушения 
окружающих пожаров можно использовать водяной туман, пену, сухой химический порошок или 
углекислый газ. 
 
Неподходящие средства пожаротушения: Не используйте струю воды в качестве огнетушителя, так как это 
приведет к распространению огня. 
 
Совет для пожарных: В случае пожара надевайте автономный дыхательный аппарат и полную защитную 
одежду. 
 
Меры предосторожности для пожарных: Используйте водяные брызги, чтобы охлаждать контейнеры, 
подверженные воздействию огня. 
 
Общий совет: Уберите контейнеры из зоны пожара, если вы можете сделать это без риска. Не допускайте 
смешивания продукта с сильными кислотами, чтобы предотвратить бурную или взрывоопасную реакцию. 
 
6. МЕРЫ ПО АВАРИЙНОМУ ВЫСВОБОЖДЕНИЮ 
 
Меры предосторожности, средства защиты и аварийные процедуры: Держите ненужный персонал 
подальше. 
  
Во время уборки надевайте соответствующие средства защиты и одежду. Смотрите раздел 8 для личной 
защиты. Не прикасайтесь к поврежденным контейнерам или пролитому материалу, если на вас нет 
соответствующей защитной одежды. Местные власти должны быть проинформированы, если значительные 
утечки не могут быть локализованы. Избегайте вдыхания паров, тумана или газа. Обеспечьте достаточную 
вентиляцию. 
 
Методы и материалы для процедур локализации и очистки: 
Большие разливы: Остановите поток материала, если это безопасно. Полностью изолируйте разлитый 
материал с помощью дамб, мешков с песком и т.д., где это возможно. Разлитый материал может быть 
удален с помощью вакуумной тележки. Оставшийся материал можно разбавить водой и нейтрализовать 
разбавленной кислотой, затем абсорбировать и собрать. 
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Поглотите разлив инертным материалом (например, сухим песком или землей), затем поместите в 
контейнер для химических отходов. После извлечения продукта промойте участок водой. 
Небольшие разливы: Поглотите разлив с помощью вермикулита или другого инертного материала. 
Тщательно очистите поверхность, чтобы удалить остаточные загрязнения. 
 
Никогда не возвращайте разлитые жидкости в оригинальные контейнеры для повторного использования. 
Храните в подходящих закрытых контейнерах для утилизации. Утилизировать как опасные отходы. 
Информацию об утилизации отходов см. в разделе 13 SDS. 
 
Меры предосторожности в отношении окружающей среды: Предотвратите дальнейшую утечку или разлив, 
если это безопасно. Избегайте попадания в канализацию, водотоки или на землю. Необходимо избегать 
попадания в окружающую среду. 
 
7. ОБРАБОТКА И ХРАНЕНИЕ 
 
Меры предосторожности для безопасного обращения: См. Разделы 2 и 8. Внимательно и полностью 
прочитайте SDS и этикетку, прежде чем обращаться с этим продуктом. Не допускайте попадания в глаза, на 
кожу или на одежду. Не пробуйте на вкус и не глотайте. Не вдыхайте туман или пары. Используйте только 
при достаточной вентиляции. Носите соответствующие средства индивидуальной защиты. Системы 
транспортировки и хранения должны быть совместимыми и устойчивыми к коррозии. Не храните в 
алюминиевом контейнере и не используйте алюминиевые фитинги или передаточные линии, так как может 
образоваться легковоспламеняющийся газообразный водород. Соблюдайте правила надлежащей гигиены. 
Не ешьте, не пейте и не курите там, где используется продукт. Тщательно промойте после обработки. 
 
Условия безопасного хранения: Держите контейнеры плотно закрытыми, с надлежащей маркировкой и в 
вертикальном положении, чтобы предотвратить утечку. Храните в контейнерах, устойчивых к коррозии. 
Храните в прохладном, сухом, затененном и хорошо проветриваемом месте вдали от солнечного света и 
экстремальных температур. Хранить при температуре от 55 °F до 85 °F. Магазин заперт. Вскрытые 
контейнеры должны быть тщательно запечатаны. Не смешивайте с другими химическими веществами. 
Храните вдали от кислот и других несовместимых материалов (см. раздел 10). 
 
8. КОНТРОЛЬ ВОЗДЕЙСТВИЯ/ЛИЧНАЯ ЗАЩИТА 
 
Компоненты с параметрами управления на рабочем месте: 
 
Компонент OSHA PEL, TWA ACGIH TLV, TWA NIOSH, TWA 
Гидроксид калия Недоступен 2 мг/м3 2 мг/м3 
2‐бутоксиэтанол 50 частей на миллион или 
240 мг/м3 20 промилле 5 промилле или 
24 мг/м3 
 
Соответствующие технические средства контроля: Обеспечьте достаточную механическую вентиляцию для 
поддержания уровня загрязнения воздуха ниже рекомендуемых пределов воздействия. 
  
Средства индивидуальной защиты (СИЗ): 
 
Защита глаз: При необходимости надевайте защитные очки с боковыми щитками или защитные очки для 
химической защиты и лицевую маску для защиты от контакта с глазами и кожей. Обеспечьте аварийный 
фонтан для промывания глаз и быстрый душ в непосредственной близости от рабочей зоны. 
 
Защита кожи и тела: При возможном контакте с материалом надевайте химически стойкую одежду и 
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резиновые сапоги. При необходимости надевайте соответствующую термозащитную одежду. Загрязненную 
одежду следует снять, затем выбросить или постирать. 
 
Защита рук: Наденьте соответствующие непромокаемые химически стойкие перчатки. Перчатки должны 
быть проверены перед использованием. Используйте надлежащую технику снятия перчаток (не прикасаясь 
к внешней поверхности перчатки), чтобы избежать контакта с этим продуктом на коже. Вымойте и высушите 
руки после работы с этим продуктом. 
 
Типы защитных материалов: Натуральный каучук, неопрен или нитрил с минимальной толщиной слоя 0,11 
мм и временем разрушения 480 минут. 
 
 
 


